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Sustainability is key for the 5th edition of the Sino-Swiss 
Business Awards 
 
October 21st, Beijing - The biannual Sino-Swiss Business Awards announced this 
year’s winners of eight categories at an exclusive gala evening attended by political 
and business dignitaries including Ambassador of Switzerland to China H.E. 
Bernardino Regazzoni at the China World Summit Wing on Thursday.  
 
After four successful editions in 2013, 2015, 2017 and 2019, this is the fifth edition of the 
Sino-Swiss Business Awards in Beijing. In different categories, the Awards celebrated the 
efforts of many Swiss and Chinese companies, particularly for their leadership, transparency, 
and commitment to sustainable business practices. Companies also showcased distinct 
results and high level of dedication to the Sino-Swiss business community, Swiss foreign 
trade and the promotion of Switzerland in China and vice-versa. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
This year more than 55 Swiss and Chinese companies competed for awards in eight 
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categories, with more than 80 applications received. Aligning with this year’s key focus on 
sustainability, STOR-H, with their efforts in promoting clean energy and enabling zero CO2 
mobility, won the Swissnex Award for the Most Innovative Start-up.  
 
The four winners of the sustainable awards were the biggest surprises of the night. Buhler 
won the Award of Sustainable High-Tech and Financial Solutions with its innovation for a 
better world; by taking actions along the whole value chain Nestlé was the winner in the 
category of Sustainable Production and Supply Chain; the manufacturer of mountain spring 
beer Brauerei Locher AG received the Nestlé award for Health and Environmental 
Responsibility, while the Swiss engineering giant ABB received the Award for Social 
Responsibility, Diversity and Education. 
 
Producing innovative Biomaterials for regeneration of bone, soft-tissue and cartilage, 
Geistlich Pharma won, once again, the Nestlé award in the category of Outstanding 
Achievements of an SME (Small and Medium-sized Enterprises), while Shanghai Roche 
Pharmaceuticals received again the Swiss Re award of Outstanding Achievements of an 
MNC (Multinational Corporation).  
 
The final star of the night was the Award in the category of Best Chinese Innovator/Investor, 
which went to China Nobleness for its global cross-cultural education exchanges combining 
art and education.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
中国瑞士商会北京副主席张志强 | Vice-President of SwissCham Beijing ZZ Zhang 
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The Vice-President of SwissCham Beijing, ZZ Zhang, opened the ceremony with a 
congratulatory remark to all those companies that engage in sustainable business practices 
and applauded those enterprises that succeeded during challenging times created by the 
global pandemic of last year: “Your flexibility and determination have kept the wheels turning 
during these unprecedented times, and for this you are the champions!”  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Swiss Ambassador Bernardino Regazzoni | 瑞士大使罗志谊 
 
“With their Chinese partners, Swiss companies’ expertise in climate change, water 
management, green finance and financial resilience can help to live up to the engagements 
of the Paris Agreement and to fulfil the Sustainable Development Goals. The solutions 
developed are what we celebrate here today,” said Swiss Ambassador Bernardino 
Regazzoni in his opening remarks. 
 
Around 450 distinguished guests including top political and business representatives from 
both Switzerland and China gathered on Thursday evening’s event. Among the guests were 
Rashid Qureshi, CEO of Nestlé Greater China Region, Cornelia Camenzind, Swiss Consul 
General in Chengdu and Chang-hee Lee, Director of ILO.  
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The event was organised by the Swiss Chamber of Commerce (SwissCham) in China in 
collaboration with the Embassy of Switzerland in China, Swissnex in China and the Swiss 
Business Hub.  
 
Each company application was judged and evaluated by an independent Jury consisting of 
eleven impartial representatives including Swiss and Chinese leaders, specialists in the field 
of sustainability, education and investment, as well as SwissCham’s Directors. The jury 
selected the final winners of each award category.  
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END 
 
 
Winners of 2021 Sino-Swiss Business Awards: 
 

1. SWISSNEX AWARD FOR THE MOST INNOVATIVE START-UP/ 
ENTREPRENEUR. 

Stor-H 
The STOR-H ecosystem responds to the challenges of global warming, the energy 
transition and air pollution while generating breathable and intelligent cities on a local 
level, creating significant added-value manufacturing and service activities locally. 
STOR-H Technologies SA is a spin-off of AAQIUS, integrating all its hydrogen storage-
related assets. We leverage significant intellectual property concerning the solid storage 
of green hydrogen to enable zero-CO2 light mobility (2/3/4-wheel vehicles weighing <1 
ton) through the use of its STOR-H cartridges. Based on a safe, simple and free 
ecosystem, we design an All-In-One offer to address B2B, B2G and B2C customers, 
providing a flawless service: flexible mobility, a fluid and safe access to clean energy.  
 
2. BUSINESS AWARD FOR SUSTAINABLE HIGH-TECH & FINANCIAL SOLUTIONS. 

Buhler 
Buhler is a family-owned Swiss company, founded in 1860. After 161 years of 
development, it shows its strength in manufacture equipment, process solution design 
and innovation. Smart mills, which are part of intelligent manufacturing, will drive the 
development and absorption if Digitalization, IoT, AI into new dimensions. This 
represents already now, a major milestone for the industry, nations (China &Switzerland) 
and peoples. As Buhler is partly committed to sustainability, we set a goal that by 2025, 
the customer value chain of the energy consumption, water consumption and waste 
should reduce 50% respectively. Buhler with its innovative employee and network are 
working towards that goal. 
 
3. BUSINESS AWARD FOR SUSTAINABLE PRODUCTION AND SUPPLY CHAIN 

Nestlé 
Founded in 1866, Nestlé is a world-renowned food and beverage company with the 
purpose of unlocking the power of food to enhance quality of life for everyone, today and 
for generations to come.   
As a Swiss multinational committed to sustainability, Nestlé has set the goal of achieving 
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net zero emissions by 2050 and has launched a Roadmap. To reach its ambitious target, 
Nestlé has taken actions along the whole value chain, including support of local 
suppliers, renewable electricity, sustainable packaging, green logistics, low-carbon-
footprint food, and plastic recycling programs. The sustainability practices by Nestlé 
Greater China Region have won recognition from United Nations, China Plastics Reuse 
and Recycling Associations, Efficient Consumer Response, etc.   

 
4. NESTLE AWARD FOR HEALTH AND ENVIRONMENTAL RESPONSIBILITY.  

Brauerei Locher AG 
Being acquired by the Locher Family in 1886, Brewery Locher Co. Ltd devoted itself for 
130 years to a unique brewing with "Swiss Nature" and created a family legend for 
generations. With its adherence to sustainable development, Brewery Locher explores 
persistently the handcrafted brewing techniques. The strictly required quality and the 
passion for products serves as their commitment to customers. Brauerei Locher adopts 
the ancient traditional hand-brewed specialty craft beer, carefully selects high quality 
Swiss barely and hops and fresh spring water from Alps, which always bring to customers 
infinite surprise and imagination. Currently, as one of the most sustainable breweries in 
the world. Brauerei Locher is bringing sustainable business practices to China.  
 
5. BUSINESS AWARD FOR SOCIAL RESPONSIBILITY, DIVERSITY AND 

EDUCATION. 

ABB 
ABB is a leading global technology company headquartered in Zurich, Switzerland. By 
connecting software to its electrification, robotics, automation and motion portfolio, ABB 
pushes the boundaries of technology to drive performance to new levels. With a history of 
excellence stretching back more than 130 years, ABB’s success is driven by about 
105,000 talented employees in over 100 countries. 
ABB's relationship with China dates back to 1907, when it delivered a steam boiler to the 
country. After decades of fast development, ABB today has a full range of business 
activities in China, including R&D, manufacturing, sales and services, 27 local companies 
with 15,000 employees located in nearly 130 cities and online and offline channels across 
around 700 cities. 

 
6. NESTLE AWARD FOR OUTSTANDING ACHIEVEMENTS OF AN SME. 

Geistlich Pharma 
Geistlich Pharma is a Swiss family-owned company existing since 1851.Today Geistlich 
Pharma is specialized in biomaterials for the regeneration of bone, cartilage and tissue 
with the goal of giving patients a better quality of life. The products are marketed 
worldwide. China represents the company’s largest market in terms of Sales and growth.  
Sustainable Implant dentistry without Geistlich products and our education programs 
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would not be possible in China. The recent growth in China leads to large investments 
into the Swiss production facilities: Geistlich just opened a new production building and 
another production expansion project for more than 100 million CHF is in realization. 
Geistlich serves as an excellent example, on how sustainable growth in China creates 
jobs and work for a mid-size company in Switzerland. Every 15 seconds one of our 
products is implanted into a patient somewhere in the world. 
 
7. SWISS RE AWARD FOR OUTSTANDING ACHIEVEMENTS OF AN MNC. 

ROCHE PHARMA CHINA 
Roche is a leading global biotechnology company headquartered in Switzerland with a 
history of 125 years. Combining the unique advantages in pharmaceuticals and 
diagnostics, Roche is committed to advancing science and improving people’s lives 
through personalized healthcare. Established in 1994, as the first multinational 
pharmaceutical company setting up operations in Zhangjiang Hi-Tech Park, Roche 
Pharma China provides Chinese patients with breakthrough medicines in multiple key 
therapeutic areas, including oncology, infectious diseases and transplantation, and 
immunology diseases. So far it has 24 medicines covering 8 therapeutic areas in China. 
Among multinational pharma companies, Roche takes the lead in building and upgrading 
a complete pharma value chain covering early research, late phase product 
development, manufacturing and commercialization. Meanwhile, Roche continues to 
work with the government, medical institutions and NGOs to explore innovative modes of 
cooperation and benefit more Chinese patients through a series of influential and 
sustainable initiatives.  
 
8. BUSINESS AWARD FOR THE BEST CHINESE INNOVATOR/ INVESTOR. 

CHINA NOBLENESS (ASIA) LTD. 

Created in 2011, China Nobleness has developed a distinctive education curriculum 
system, which includes education, lifestyle and arts for children of 3-16 years old. With 
global cross-cultural education exchanges, China Nobleness brings exquisite education 
and services to Chinese consumers, based on Swiss leading arts training, integrating 
European art education resources, together with international partners.  
In its efforts to advance professional and education training, China Nobleness has 
created Visual Arts Teaching Programs that with 10-year market approval continues 
professional training and aim to achieve teachers' enhancement and high-quality 
education. In order to bring to Chinese costumers the possibility to experience Sino-
Swiss art and cultural exchange, China Nobleness has also designed and established 
Choo Noble Art Interactive Cafés in which Swiss art and lifestyle are combined and 
where Chinese families can find Swiss color pencil to rent and other Swiss products.   

 



 

SwissCham Beijing 
European Business Center, Unit 309, Building 81, Workers Stadium North Road 4, Chaoyang, Beijing 

Tel: +86 10 8468 3982 - Email: members@bei.swisscham.org 
www.swisscham.org/china 

 

SINO-SWISS BUSINESS AWARDS JURY PANEL 
The eleven-members jury:  
 
Chang-Hee Lee 
Director of ILO Beijing 
 
Cornelia Camenzind 
Consul General of Switzerland in Chengdu 
 
Christine Jacob 
Director of the Swiss School in Beijing 
 
Dominik Widmer 
President of SwissCham South-West China, National Representative of SwissCham China 
Executive Director of Sino Swiss Holding 
 
Joe Liu 
President of SwissCham Shanghai, National Representative of SwissCham 
China Managing Director of Fraisa 
 
Marco Bollier 
President of SwissCham Beijing, National Representative of SwissCham China 
CCO at Geistlich 
 
Paul Andersson 
Leading Director of SwissCham 
IDS Committee and President of Firmenich 
 
Stephan Stalder 
President of SwissCham South, National Representative of SwissCham China 
Managing Director of IKA Works 
 
Yves Morath 
Head of Swiss Business Hub China 
Federal Department of Foreign Affairs/ Switzerland Global Enterprise 
 
Yves Reymond 
Honorary Board Member of SwissCham Beijing 
Head of the Economic, Financial and Commercial Section of the Swiss Embassy 
 
Wei Dong Zhou 
China Director of WBCSD 
 
For a complete list of Sino-Swiss Business Awards 2021 nominees in all categories, please 
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visit SSBA 2021. 
SwissCham Beijing was proud to be able to gather so many outstanding companies from 
both China and Switzerland at this year’s Sino-Swiss Business Awards.  
 
2021 marked the 25th anniversary of the establishment of SwissCham China, a successful 
achievement which was also celebrated during the Sino-Swiss Business Awards. The Sino-
Swiss Business Awards will certainly continue being an essential part of the event calendar 
of the Swiss Business Community in China in the coming years. 
 
 
Many thanks to the sponsors and partners of the Sino-Swiss Business Awards 2021:  
 
Partners: Embassy of Switzerland to the PRC, Swissnex in China, Swiss Business Hub 
Diamond Sponsor: Nestlé 
Platinum Sponsor: Swiss Re  
Gold Sponsors: ABB, Belimed, Cellcosmet 
Silver Sponsors: E&Y, Canton Schaffhausen 
In-Kind and Lucky-draw Sponsors: listed on the website 
Corporate Tables: listed on the website 
Media Partners: 21st Century Business Herald 
Event and Design Company: Case + 
Venue: China World Summit Wing 
 
Organizing Committee: Beatrice Rossi, Daniela Reinau, David Wang, Johann Oberson, 
Lars Eckerlein, Maria Remizova, Martin Mueller, Olivier Glauser, Samuel Baumgartner, Yves 
Reymond. 
 
Photo credit: © SwissCham Beijing 
 
For further information and additional pictures: 
 
SwissCham Beijing 
Beatrice Rossi, General Manager, beatrice.rossi@bei.swisscham.org 
Maria Remizova, Event and Marketing Manager, maria.remizova@bei.swisscham.org 
Internet: SSBA 2021 
  

https://www.swisscham.org/beijing/event/sino-swiss-business-awards-2021/
https://www.swisscham.org/beijing/event/sino-swiss-business-awards-2021/
https://www.swisscham.org/beijing/event/sino-swiss-business-awards-2021/
mailto:beatrice.rossi@bei.swisscham.org
mailto:maria.remizova@bei.swisscham.org
https://www.swisscham.org/beijing/event/sino-swiss-business-awards-2021/
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第五届中瑞商业大奖关键词——可持续性 
 
 
10 月 21 日，北京——两年一届的中瑞商业大奖于周四在国贸大酒店举行，瑞士驻华大使罗志

谊阁下（Bernardino Regazzoni）及多位政商界贵宾出席了颁奖晚会，本次大奖颁发了八个类

别的获奖者。 

 

 

继 2013 年、2015 年、2017 年和 2019 年成功举办四届之后，这是在北京举办的第五届中瑞商

业大奖。在设立的不同类别中，该奖项表扬了许多瑞士和中国企业的付出，特别是他们的领导

力、透明度和对可持续商业实践的承诺。这些企业还展示了对于中瑞商界，瑞士对外贸易和瑞

士在中国的推广成果，反之亦然。 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

今年，共收到了 80 多份申请，超过 55 家瑞士和中国的企业参与了八个类别的奖项角逐。与今

年可持续发展关键词相一致，斯道氢行凭借其在促进清洁能源和实现零二氧化碳流动性方面的

努力，赢得了最具创新性初创企业奖。 

 

可持续发展奖的四位获奖者是当晚最大的惊喜。布勒凭借其“为更好的世界而创新”赢得了可

持续高科技和金融解决方案奖；通过在整个价值链上采取行动，雀巢成为可持续生产和供应链

大奖；阿彭策尔获得健康和环境责任大奖；而瑞士工程巨头 ABB 获得了社会责任、多元化和教

http://www.swisscham.org/china
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育大奖。 

 

盖氏制药生产用于骨骼、软组织和软骨再生的创新生物材料，再次获得中小企业杰出成就大奖；

同时罗氏制药再次获得跨国企业杰出成就大奖。 

 

当晚最后一个奖项是最佳中国创新/投资企业，该奖项授予了华高国际，以表彰其结合艺术和

教育的全球跨文化教育交流。 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
中国瑞士商会北京副主席张志强                   瑞士大使罗志谊 
 

中国瑞士商会北京副主席张志强在开幕典礼上向所有践行可持续商业实践的公司表示祝贺，并

向那些在去年全球疫情带来的挑战时期取得成功的企业表示祝贺：“在这个前所未有的时代，

你们的灵活性和决心让时代的车轮不断转动，你们都是冠军！” 

 

“瑞士企业在气候变化、水资源管理、绿色金融和重塑金融韧性领域拥有专业知识，通过与中

国伙伴的合作可以助力实现《巴黎协定》和联合国可持续发展目标。今天我们在这里为他们在

这些领域所取得的成就而共同庆祝，”瑞士大使罗志谊在开幕致辞中说。 

 

来自中瑞两国 450 多位政商界嘉宾出席了当晚的活动，与会嘉宾包括雀巢大中华区董事长兼首

席执行官罗士德先生（ Rashid Qureshi），瑞士驻成都总领事高凯琳女士 (Cornelia 

Camenzind)和国际劳工组织总干事李昌熙先生（Chang-Hee Lee）出席了活动。 

 

本次活动由中国瑞士商会和瑞士驻华大使馆、瑞士科技中心以及瑞士贸易与投资署合作举办。 

 

每份企业的申请都由一个独立评审团进行认证评估并确定最终获奖名单，该评审团由 11 名公

证的代表组成，包括瑞士和中国在可持续发展、教育和投资领域的专家和中国瑞士商会的董事。 
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2021中瑞商业大奖获奖者： 

 

1. 最具创新力初创企业/企业家奖 

 

斯道氢行科技有限公司 

斯道氢行生态系统在应对全球变暖、能源转型和空气污染挑战的同时，在地方一级创建可

呼吸的智能城市。斯道氢行是 AAQIUS 的子公司，整合了其所有储氢相关资产。利用与绿色

氢固体存储相关的重要知识产权，通过使用斯道氢行墨盒实现零碳流动性（2/3/4 轮车重

量＜1 吨）。基于一个安全、简单且免费的生态系统，我们设计了一个集所有功能于一体

的服务，以满足 B2B、B2G 和 B2C 的客户需求，提供完美的服务：灵活的流动性、流动和安

全的清洁能源。 

 

2. 可持续高科技和金融解决方案奖 

 

布勒（无锡）商业有限公司 

布勒是一家家族史瑞士企业，成立于 1860 年，经过 161 年的发展，公司在制造设备、工艺

方案设计和创新方面显示出强大的实力。智能工厂是智能制造的一部分，将推动数字化、

物联网、人工智能进入新的领域。这已经成为行业、国家（中国和瑞士）和人民的一个重

要里程碑。由于布勒致力于可持续发展，他们设定了一个目标，即到 2025 年，客户价值链

的能源消耗、水消耗和废弃物应分别减少 50%。布勒及其创新员工们正朝着这一目标努力。 

 

3. 可持续生产和供应链奖 

 

雀巢 

雀巢公司成立于 1866 年，是一家世界知名的食品和饮料公司，其宗旨是释放食品的力量，

为今天和未来几代人提高生活质量。作为一家致力于可持续发展的瑞士跨国公司，雀巢设

定了到 2050 年实现净零排放的目标，并启动了路线图。为了实现其雄心勃勃的目标，雀巢

在整个价值链上都采取了行动，包括支持当地供应商、可再生电力、可持续包装、绿色物

流、低碳足迹食品和塑料回收计划。雀巢大中华区的可持续性实践赢得了联合国、中国塑

料再利用和回收协会、高消费者相应等的认可。 

 

4. 健康与环境责任奖 

 

瑞士阿彭策尔洛赫酿酒厂 

1886 年被洛赫家族收购后，酿酒厂用了 130 年的时间致力于一种具有“瑞士特色”的独特

酿造工艺，并创造了一个世代相传的家族传奇。秉承可持续发展理念，酿酒厂坚持不懈地

探索手工酿造技术。要个要求质量和对产品的热情是他们对客户的承诺。酿酒厂采用古老

的传统手工酿造的特色工艺啤酒，精心挑选优质瑞士啤酒、啤酒花和阿尔卑斯山的新鲜泉

水，总能给顾客带来无限的惊喜和想象。目前，作为世界上最可持续的啤酒厂之一，阿彭

策尔正在为中国带来可持续的商业实践。 
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5. 社会责任、多元化和教育奖 

 

ABB 

ABB 是全球技术领导企业，总部位于瑞士苏黎世。ABB 通过软件将智能技术集成到电气、

机器人、自动化、运动控制产品及解决方案，不断拓展技术疆界，提升绩效至新高度。ABB

拥有 130 多年的卓越历史，业务遍布全球 100 多个国家和地区，员工人数达 10.5 万。ABB

与中国的关系可以追溯到 1907 年，当时 ABB 向中国提供了一台蒸汽锅炉。经过多年的快速

发展，ABB 在中国拥有研发、制造、销售和工程服务等全方位的业务活动，27 家本地企业、

1.5 万名员工遍布于近 130个城市，线上和线下渠道覆盖全国约 700个城市。 

 

6. 中小企业杰出成就奖 

 

瑞士盖氏制药 

盖氏制药是一家成立于 1851 年的瑞士家族企业，如今盖氏制药专注于骨骼、软组织和软骨

再生的生物材料，旨在为患者提供更好的生活质量，这些产品行销世界各地。就销售和增

长而言，中国是该公司最大的市场。如果没有盖氏产品和教育项目，中国的种植牙科将不

可能实现。中国市场最近的增长促进了对瑞士生产设施的大量投资：盖氏刚刚开设了一座

新的生产大楼，另一个超过 1 亿瑞士法郎的生产扩建项目也正在实施中。盖氏制药是一个

很好的例子，说明了中国的可持续发展如何为瑞士的中型企业创造就业和工作机会。每 15

秒他们的产品就会被植入世界某个地方的患者体内。 

 

7. 跨国企业杰出成就奖 

 

上海罗氏制药有限公司 

罗氏制药是全球领先的生物技术公司，总部位于瑞士，已有 125 年的历史。结合制药和诊

断方面的独特优势，罗氏致力于通过个性化医疗促进科学进步和改善人们的生活。罗氏制

药中国有限公司成立于 1994 年，是第一家在张江高科技园区运营的跨国制药公司，为中国

患者提供多个关键治疗领域的突破性药物，包括肿瘤、传染病和移植以及免疫疾病。到目

前为止，它在中国有 24 种药物，涵盖 8 个治疗领域。在跨国制药公司中，罗氏在构建和升

级涵盖早期研究、后期产品开发、制造和商业化的完整制药价值链方面处于领先地位。与

此同时，罗氏继续与政府、医疗机构和非政府组织合作，探索创新合作模式，通过一系列

有影响力和可持续性的举措让更多中国患者受益。 

 

8. 最佳中国创新/投资奖 

 

华高国际（亚太）有限公司 

创建于 2011 年的华高国际开发了一套独特的教育课程体系，包括 3-16 岁儿童的教育、生

活方式和艺术。通过全球跨文化教育交流，华高国际以瑞士领先的艺术培训为基础，整合

欧洲艺术教育资源，与国际合作伙伴一起，为中国消费者带来精致的教育和服务。在推进

专业和教育培训的努力中，华高国际创建了视觉艺术教学计划，该计划在十年的市场认可

期内持续提供专业培训，旨在实现教师提升和高质量教育。为了让中国消费者体验中瑞艺
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术和文化交流，华高国际还设计并建立了将瑞士艺术和生活方式结合在一起的互动咖啡馆

——Choo Noble 艺术互动体验咖啡，中国家庭也可以在这里找到瑞士画笔和其他瑞士产品。 

11位评审团成员： 
 
李昌熙（Chang-Hee Lee） 
国际劳工组织北京办事处主任 
 
高凯琳(Cornelia Camenzind) 
瑞士驻成都总领事 
 
克里斯汀·雅各布（Christine Jacob） 
北京瑞士学校理事 
 
多米（Dominik Widmer） 
中国瑞士商会西南主席和全国代表，中瑞控股执行董事 
 
刘超（Joe Liu） 
中国瑞士商会上海主席和全国代表，佛雷萨中国区总经理 
 
麦伯良（Marco Bollier） 
中国瑞士商会北京主席和全国代表，盖氏制药首席商务官 
 
安保罗（Paul Andersson） 
中国瑞士商会董事，芬美意中国区总裁 
 
石大德（Stephan Stalder） 
中国瑞士商会华南主席和全国代表，艾卡中国区总经理 
 
莫海岩（Yves Morath） 
瑞士贸易与投资署主任 
 
雷毅夫（Yves Reymond） 
中国瑞士商会北京荣誉董事，瑞士驻华大使馆经济金融商务处参赞 
 
周卫东 
世界可持续发展工商理事会中国办主任 
 
 
2021年中瑞商业大奖入围者的完整名单，请访问 SSBA2021. 
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中国瑞士商会很自豪本届中瑞商业大奖能够汇集来自中国和瑞士的众多优秀企业。 
 
2021 年是中国瑞士商会成立 25 周年，本届中瑞商业大奖也庆祝了这一成就。在未来几
年中，中瑞商业大奖必将继续成为瑞士商界在华活动日程的重要组成部分。 
 
 
非常感谢 2021 年中瑞商业大奖的赞助商和合作伙伴： 
 
钻石赞助： 雀巢 
白金赞助： 瑞士再保险 
黄金赞助： ABB、倍力曼、瑞妍 
白银赞助： 安永、沙夫豪森州 
实物赞助： 在网站列出 
企业包桌： 在网站列出 
媒体合作伙伴： 21世纪经济报道 
会展及设计公司： 凯思佳 
地点： 国贸大酒店 
 
 
组委会： 许甘雨（Beatrice Rossi）、李丹阳（Daniela Reinau）、王漪川（David 
Wang）、约翰·欧勃嵩（Johann Oberson）、康亮（Lars Eckerlein）、玛利亚
（Maria Remizova）、马丁（Martin Mueller）、高力伟（Olivier Glauser）、柏嘉
森（Samuel Baumgartner）、雷毅夫（Yves Reymond）。 
 
 
图片署名权：©中国瑞士商会北京 
 
获取更多信息和图片在请联系： 
 
中国瑞士商会北京 
许甘雨，总经理，beatrice.rossi@bei.swisscham.org  
玛利亚，活动经理，maria.remizova@bei.swisscham.org  
网络： SSBA2021 
 

http://www.swisscham.org/china
mailto:beatrice.rossi@bei.swisscham.org
mailto:maria.remizova@bei.swisscham.org

